
          Veřejné projednání  

Obnova aleje při komunikaci Starokolínská – Novosibřinská 

Představení studie proveditelnosti 

 
 

 

 

 

Místo a datum konání:  zasedací místnost ÚMČ Praha 21 dne 6.2.2013 od 16 do 17:30 

hodin 

Pořádal:  Odbor životního prostředí a dopravy 

Přítomni:  10 občanů a zástupců odborné veřejnosti 

 

Cílem setkání bylo představit Studii proveditelnosti obnovy aleje při hlavní komunikaci 

v Újezdě nad Lesy a zodpovědět dotazy přítomných  

 

Zápis: 

 

OŽPD představil studii obnovy aleje při komunikaci 1/12 – ulice Starokolínská a 

Novosibřinská, vypracovanou firmou Lesprojekt Stará Boleslav. 

 Zúčastnění byli seznámeni s významem aleje jako důležitým liniovým architektonickým 

prvkem, který tvoří tzv. biologickou barieru oddělující rušnou komunikaci od chodníku a od 

obytné zástavby, kdy vyšší zeleň zlepšuje nejen mikroklima, ale i celkově životní prostředí. 

Vypracování této představované studie obnovy předcházelo zpracování několika znaleckých 

posudků, kdy bylo zjištěno, že zdravotní i statický stav lip v aleji je velmi špatný, u některých 

téměř havarijní. Bylo doporučeno jejich postupné kácení. Záměrem ale  není pouze kácení 

stromů, nýbrž i jejich nahrazení novými. 

Protože jsou podmínky okolo hlavní komunikace pro výsadbu stromů velmi složité z důvodu 

velkého množství inženýrských sítí, byla vypracována tato studie obnovy. 

Obnova aleje je rozfázována do 4 etap. 

1. Etapa – do konce roku 2013 – vykácet 7 stromů, vysadit 14 stromů 

2. Etapa – do konce roku 2014 – vykácet 13 stromů, vysadit 10 stromů 

3. Etapa – do konce roku 2018 – vykácet 11 stromů, vysadit 16 stromů 

4. Etapa – do konce roku 2023 – vykácet 9 stromů, vysadit 9 stromů 

 

Dále byli zúčastnění seznámeni s navrhovaným druhem dřeviny, její velikostí a způsobem 

výsadby. Jedná se o javor babyka s užší korunou, vhodnou do našeho omezeného prostoru, se 

zapěstovanou korunou ve výši min. 2,5m, strom s řádným balem. 

Tento druh stromu byl doporučen z důvodu jeho nenáročnosti na čistotu ovzduší a lepší 

snášení přírodních podmínek u frekventované silnice. 

Upřednostněno je vysazovat tyto dřeviny v podzimních měsících z důvodu lepší ujímatelnosti. 

Po výsadbě bude po dobu 5 let následovat povýsadbová péče . 

Následovala diskuze k tématu, ve které byly zodpovězeny veškeré vznesené dotazy.  

 

Zapsala Slabochová 


